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Z jednání 10. schůze výboru  omluven posl. Maňásek
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Jednání řídil předseda výboru poslanec Mareš

Přítomni dle prezenční listiny

Hlasování probíhá hlasovacím zařízením, posl. Brtnický a Mareš hlasují dne 20. ledna
aklamací

20. 1. 1999

K bodu 1. - sdělení předsedy

V úvodu poslanci hlasovali o pořadu schůze – 1. hlasování hlasovacím zařízením 
zmatečné, hlasováno aklamací, 16 (všichni) pro

- předseda Mareš seznámil poslance s dopisem doc. Pechana, který předal krátkou 
cestou posl. Matějů k projednání v podvýboru pro vědu

- poslanci byli informováni o petici ve věci neprodloužení licence rádiu Alfa

K bodu 2. – rozpočet FDM na rok 1999
Bod odůvodnila předsedkyně výboru Fondu dr. Pavlíková, zpravodajem byl posl.
Turek
 Rozprava:
- posl. Brousek – požadoval informace v položkách 518 – nájem a leasing, 543 – 
dary, 58 – mimořádné náklady, dividendy, stanovisko dozorčí rady
- posl. Ježek – zajímal se o investice a tržby z prodeje nemovitostí, dary  a výnosy. Z 
prodeje nemovitostí je plánován příjem 24 mil., jedná se o jednu třetinu nebo o celek?,
požadoval  vysvětlení, proč je daň z nemovitostí ve výnosech
- posl. Talíř – postrádá vyjádření ke stanovisku dozorčí rady
- posl. Svobodová – požaduje informace v položkách údržba, opravy, tržby  z prodeje 
nemovitostí, není položka na podporu organizací dětí a mládeže, pozastavuje se nad 
dovybavením kanceláří
-  dr. Pavlíková – minulá  Poslanecká sněmovna neprojednala  rozpočet,  byly  volby,
proto rozpočtové provizorium
- řed. Malý – dovybavení kanceláří se týká počítačů, je třeba sladit  se programem
vlády a MŠMT, u movitých věcí jde o rezervu, např. na výměnu kopírky, nemovitosti
jsou ve špatném stavu, další nemovitosti  byly dohledány, je třeba nutných investic,
rovněž byly škody vzniklé povodněmi, položka 518 – služby – privatizace st. majetku –
uzavřeny zprostředkovatelské smlouvy, je známa částka, správní firmy jsou pro každý
kraj jedna, nájem a leasing se týká Karmelitské 17, správu majetku vykonávají správní
firmy, položka 53 – Fond není osvobozen od placení daní, položka 54 dary – jde o
finanční dary, pojištění je u České kooperativy, pol. 56 – jde o poplatky bance, pol. 58
– např. na základě výměru stavebního úřadu je vyměřena demolice – hradí se z této
položky, výnosy – cena nemovistostí klesá, 24 mil. je 1/3, movitý majetek je odepsán a
je-li  nějaký,  je  prodán  spolu  s nemovistostí,  daň  z nemovitostí  a  pojištění  je
přefakturována nájemci, zvláštní účet – zatím není doporučení vlády, poslední vláda
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toto sice dala, ale PS neschválila rozpočet, stanovisko dozorčí rady bylo předloženo
pozdě, proto nebylo zapracováno do předloženého materiálu
- dr. Pavlíková – FDM byl utvořen nešťastně, pouze 250 tisíc je určeno pro děti  a
mládež, pozvala poslance do sídla FDM, kde dostanou veškeré informace
- posl. Turek – Fond neprovádí svou činnost tak, jak má, existuje zvláštní účet?
- posl. Talíř - navrhuje zavázat Fond, aby přebytek převedl do položky 543 – dary
- posl. Brousek – jdou investiční prostředky do prodávaných nemovitostí, dary – jedná
se o malou částku, existují nějaká kritéria pro přidělování
- posl. Pleva – vhodná by byla transformace např. na nadaci, doporučuje prostředky
na počítače převést na dary
- nám. Malý MŠMT – Fond bude do dvou let zrušen, připravuje se materiál,  jakási
inventarizace
- předs. Mareš – požaduje výše uvedený materiál  (slíbeno předs. výboru Pavlíkovou)
- posl. Brtnický – doporučuje snížení prostředků na IV a jejich převedení do darů
- posl. Pleva – jaká jsou kriteria pro přidělování darů
- řed. Malý – pro letošní rok žádná kritéria nejsou, v roce 1998 byly granty
- posl. Turek – usnesení – výbor vrací rozpočet k přepracování – 2. hlas. – 12,6
- posl. Brousek – usnesení – žádá o předložení pravidel pro přidělování darů v roce
1999 do 15. února 1999 – 3. hlas. – 20 pro

K bodu 3. – program činnosti FDM na rok 1999 (tisk 76)
Bod odůvodnila předs. výboru fondu dr. Pavlíková, zpravodajskou zprávu přednesla
posl. Šojdrová, která navrhla usnesení – doporučit PS vzít na vědomí
Rozprava:
- posl. Svobodová – Fond nevyvíjí činnosti ve propěch organizací dětí a mládeže, za
šest let jim předal pouze 600 tis. Kč, letos nemá v programu podporu organizací dětí a
mládeže  vůbec,  navrhuje  požádat  PS,  aby  požádala  NKÚ  o  přešetření  činnosti
organizací CKM a JUNIA
- posl. Brnický – OPS – kdo ji bude tvořit a jakou bude mít perspektivu
dr. Pavlíková – celkový materiál  pro vládu se zpracovává, spolupráce s dětskými a
mládežnickými organizacemi existuje
dr. Prokeš (člen FDM) – je snaha o zřízení OPS a nadace v první polovině 1999, síť
mládežnických ubytoven chybí, ale nelze ji provozovat pouze z prostředků FDM,  za
vzor slouží Německo
- posl. Brtnický – existuje projekt nebo ekonomická rozvaha
- řed. Malý – zatím je zakládací listina, ekonomická rozvaha se připravuje

hlasováno o usnesení – doporučení PS vzít na vědomí – 4. hlas. – 16,0,3
- posl. Svobodová – doporučení, aby FDM uskutečňoval tento program ve spolupráci
s dětskými a mládežnickými organizacemi – 5. hlas. – 20 pro
-  ve  věci  NKÚ  posl.  Pleva  doporučuje,  aby  se  předseda  spojil  s prezidentem
Voleníkem – předseda Mareš souhlasí

K bodu 4. – náměty poslanců pro jednání výboru
- posl. Pleva – pozvání do Brna
- posl. Kučera – na podzim pozvání do Pardubic
- posl. Bartoš – 18. týden Strážnice a Mikulčice – toto výjezdní zasedání se připravuje
- posl. Šojdrová – Kroměříž – mělo se uskutečnit v červnu 1998, odloženo z důvodu
předčasných voleb
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-  posl.  Pícl  – projednat  novely  školských zákonů ještě před jejich paragrafovaným
zněním – pravděpodobně se uskuteční dne 3. března
- posl. Dostálová – 1. pozvat na jednání ministra Dostála, 2. navrhuje od 26. dubna do
29. dubna výjezd do Olomouce
- posl. Matějů – 1. dozorčí rada GA – navrhne termín po projednání v podvýboru pro
vědu, 2. srovnávací projekt – podá cca 1,5 hod. informaci (lze zařadit po dohodě dne
24. února)
- posl. Klanica – nenavrhuje, ale připojuje se k návrhu posl. Matějů
- posl. Kostrhun – 1. navrhuje Lednicko Valtický areál – buď výjezd nebo pozvat nám.
Nováka, 2. pozvat řed. Kantůrkovou ve věci knihovnického zákona, jednání s Radou
RTV (bude jednáno v komisi pro sdělovací prostředky, potom se poslanci rozhodnou)

21. 1. 1999

K bodu 5. – senátní návrh zákona o svobodném přístupu k informacím
Bod odůvodnil senátor Žantovský, zpravodajskou zprávu přednesl posl. Kučera, který
doporučil projednávat tisk 16 ve znění společných pozměňovacích návrhů zpravodajů.
Podrobná rozprava:
- posl. Pleva – v § 1 odst. 1 vypustit slova “či rozpočtovými prostředky” a nahradit slovy
“či veřejnými prostředky” – protože ale nebyla jistota, zda-li slova “veřejné prostředky”
jsou  upravena  nějakým zákonem,  vzal  svůj  návrh  zpět,  legislativa  toto  prověří  a
v kladném případě může svůj návrh podat na jednání schůze PS

poté se ještě někteří poslanci vrátili k obecné rozpravě:
posl. Talíř – jak postupovat při neveřejných jednáních např. rady OÚ
posl. Brousek – vyslovil pochybnosti k § 16
posl. Pleva – namítal zda při odvolání proti obci je vhodné u MV, zda-li by nebylo lépe
svěřit toto zastupitelstvu

Pokračování podrobné rozpravy
- posl. Pleva - § 4 odst. 2 doplnit na konci slova “pokud to technické vybavení subjektů
umožňuje” – 6. hlas. – 13,0,2
- posl. Talíř – v § 13 odst. 3 písm c) vypustit číslovku “15” a nahradit ji číslovkou “30” –
7. hlas. – 14,0,1
- posl. Pleva – v § 15 odst. 2  ve třetí odrážce vypustit slovo “obec” a vložit novou
odrážku tohoto znění:
“- zastupitelstvo obce, je-li povinným subjektem obec” – 8. hlas. – 12,0,3
- posl. Brousek – zmocňující ustanovení v § 16 odst. 2 vzal zpět a spolu s posl. Talířem
se  dohodli  s legislativou,  že  do  jednání  pléna  připraví  doplnění  §  16  odst.  1  o
zmocnění k vydání sazebníků
konečné  hlasování  –  výbor  doporučuje  PS vyslovit  souhlas  s tiskem 16  ve  znění
společných pozměňovacích návrhů a s výše uvedenými připomínkami – 9.  hlas.  –
12,0,3

K bodu 6. - různé

- posl. Klanica informoval o jednání dozorčí rady GA a předal krátkou cestou zápis
z tohoto jednání, který je přílohou tohoto zápisu
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- předs. Mareš – informoval poslance o projektu regionální TV Aspera na parlamentní
zpravodajství – doporučil, aby se tímto zabýval podvýbor pro mediální legislativu
-  posl.  Pleva  –  doporučuje  toto  projednat  raději  ve  stálé  komisi  pro  sdělovací
prostředky
- posl.  Kučera  - upozornil na možný střet kompetencí mezi výborem a stálou komisí
pro sdělovací prostředky – poslanci požádali předs. Mareše, aby se mpř. Langerem
spojil a toto projednal

K bodu 7. – schválení programu a termínu další schůze

schválena pozvánka – 10. hlas. – 14 pro

        Radim  T u r e k   v. r.                                                  Petr  M a r e š   v.  r.
   ověřovatel            předseda

 výboru pro vědu, vzdělání,                     výboru pro vědu, vzdělání, 
kulturu, mládež a tělovýchovu                          kulturu, mládež a tělovýchovu 
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